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ACTA DE LA REUNIÓ DEL CONSELL COORDINADOR/CONSELL DE GESTIÓ DEL 
PARC DEL CASTELL DE MONTESQUIU 
 
 
Data: 11 de juny de 2024 
Hora: 13:15 h  
Lloc: Oficines del Parc del Castell de Montesquiu 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Il·lm. Sr. Francesc X. Gomar, Diputat de l’Àrea d’Espais Naturals i Infraestructura 
Verda, Diputació de Barcelona 

Il·lm. Sr. Carles Colomo, Alcalde de Montesquiu 

Il·lm. Sr. David Solà, Alcalde de Sant Quirze de Besora 

Il·lm. Sr. Josep Anglada, Alcalde de Vidrà 

Il·lm. Sr. Josep M. Isern, Alcalde de Sora 

Sr. Joan C. Àngel, Director del Parc del Castell de Montesquiu. 

 
S’excusen: 
 
Il·lma. Sra. Paula Moreno, Alcaldessa de Santa Maria de Besora 

Sra. Juana R. Barber, Cap de l’Oficina Tècnica de Parcs Naturals, Diputació de 
Barcelona 

Sr. Manel Armengol, Director del Departament d'Acció Climàtica, Alimentació i Agenda 
Rural a la Catalunya Central. 

 
 
ORDRE DEL DIA 
 
1. Lectura i aprovació, si s’escau, de l’acta anterior 
2. Protocol d’actuacions en funció del risc d’incendi forestal 
3. Informe de gestió de la direcció del Parc 
4. Torn obert de paraules 
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DESENVOLUPAMENT DE LA REUNIÓ 
 
A les 13:30 hores obre la reunió qui la presideix, el Sr. Gomar, que dona la benvinguda 
als assistents. 
 
1. Lectura i aprovació, si escau, de l’acta anterior 
 
S’aprova l’acta de la reunió anterior. 
 
2. Protocol d’actuacions en funció del risc d’incendi forestal 
 
El Sr. Àngel informa de les novetats del protocol d’actuacions en funció dels diferents 
nivells de risc d’incendi forestal. També detalla quines són les actuacions regulades o 
prohibides en funció del nivell del pla Alfa. També exposa el mapa i la llista de camins 
on es regularia l’accés de vehicles i persones i que es podrien arribar a tancar en cas 
de risc extrem i en cas que així es decreti des dels ajuntaments i la Generalitat. 
 
3. Informe de gestió de la direcció del parc 
 

El Sr. Àngel exposa l’informe de la gestió realitzada al parc des de l’anterior consell 
coordinador. 

En relació a les actuacions de conservació destaca que s’ha afegit un nou seguiment, 
en aquest cas relacionat amb els rèptils i que s’ha fet una actuació de control de 
negundo com a espècie invasora mitjançant una col·laboració amb el Cercle de 
Voluntaris dels Parcs i el Consorci del Ter. 

Pel que fa a les activitats de prevenció i gestió del territori informa de l’evolució de 
l’ordenació dels horts del Carbur de Baix, que està pendent d’acabar la redacció de 
l’informe sobre la titularitat de les parcel·les També informa sobre la delimitació de la 
finca de la Diputació, pendent de la redacció de les 10 actes de delimitació que se 
signaran amb les propietats veïnes. 

A continuació informa que ja s’han digitalitzat les 1612 fotografies estereoscòpiques 
del fons Emili Juncadella, que estan guardades a l’Arxiu de la Diputació de Barcelona. 
També informa dels treballs de consolidació de les pintures neoromàniques de l’ermita 
de Sant Moí. 

En relació a les infraestructures i serveis generals destaca que s’ha acabat 
l’aparcament del Coll de Beví que porta a Bufadors i Sant Moí i també exposa una 
gràfica on es visualitza la reducció important en el consum d’aigua del conjunt del parc 
en els darrers anys. 

Pel que fa a la creació i manteniment d’equipaments fa una relació dels projectes en 
marxa als diferents equipament i informa que ha passat una empresa a la segona fase 
de la contractació del restaurant de la Casanova. 
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Pel que fa a l’educació ambiental i l’ús social destaca la redacció del Pla d’Educació 
ambiental de la Vall del Ges, Orís i Bisaura, fa una breu explicació de les activitats 
realitzades aquesta primavera i exposa una gràfica on es veu l’augment significatiu del 
nombre d’activitats informades al parc. 

A continuació explica l’evolució de les diferents col·laboracions amb entitats i destaca 
l’aprovació del conveni de col·laboració amb el Consorci del Ter per la millora del curs 
fluvial, la Ruta del Ter i les activitats d’educació ambiental. 

Finalment, en relació a les activitats generals informa que el personal del parc ja ha 
participat en 13 formacions aquests 2024 i també informa que s’han tancat totes les 
Coordinacions d’Activitats Empresarials amb les empreses de manteniment que 
accedeixen als equipaments del parc. 

 

4. Torn obert de paraules. 
 
El Sr. Anglada recorda al Sr. Gomar que tenen pendent una reunió al CFFE de la 
Solana. El Sr. Gomar li diu que programarà una visita properament. El Sr. Àngel 
proposa fer coincidir la visita amb la reunió anual de la Comissió de Seguiment del 
conveni per a la cessió d’ús de la Solana. Els Sr. Gomar i Anglada s’hi mostren 
d’acord. 
 
El Sr. Colomo proposa que a més de fer una ordenació dels horts del carbur en relació 
a la seva titularitat es faci una millora de les tanques i una endreça general de l’espai 
d’acord al pla especial i que sigui promoguda directament per la Diputació. El Sr. 
Gomar s’hi mostra d’acord. 
 
El Sr. Àngel informa que degut a que la figura del gerent del Consorci de la Vall del 
Ges, Orís i Bisaura ha estat vacant fins fa pocs dies, ha quedat pendent la reunió de 
seguiment del nou Conveni per la gestió del Castell i de l’ús públic del parc. En aquest 
sentit els assistents acorden fer la reunió passat l’estiu. 
 
 
Sense més intervencions, la reunió finalitza a les 14:30 h. 
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